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De beloften van God werken ten 
goede voor Zijn kinderen. Beloften 
zijn woorden die God met Zijn eigen 
hand heeft geschreven. Zij geven 
zekerheid, ja, zij zijn de melk van het 
Evangelie. Zij zijn als wijn voor de 
ziel die bijna bezwijkt. Ik zal u enkele 
beloften noemen. Zijn wij beladen 
met de schuld van de zonde? Er 
is een belofte voor ons. God is 
barmhartig en genadig, lankmoedig 
en groot van weldadigheid en 
waarheid. Hij steekt de gouden 
scepter uit om arme, bevende 
zondaren te bemoedigen om tot 
Hem te komen. Hij is barmhartig. 
Hij wil liever vergeven dan 
straffen. Zijn barmhartigheid is 
overvloediger in Hem dan de zonde 
in ons. ‘Maar’, zegt de schuldige 
zondaar, ík verdien geen genade!’ 
Toch is de Heere genadig. Hij 
toont Zijn barmhartigheid, niet 
omdat wij het verdienen, maar 
omdat Hij een welgevallen heeft in 
barmhartigheid. Misschien zegt u: 

Maar wat betekent dat voor mij? 
Misschien heb ik wel geen genade 
verkregen. Hoor dan: Hij is de God 
Die de weldadigheid bewaart aan 
vele duizenden. God heeft vele 
schatten weggelegd en waarom zou 
u niet komen en het deel van een 
kind begeren? Bent u verontreinigd 
door de zonde? Er is een belofte 
die ons ten goede dient: ‘Ik zal 
hunlieder afkering genezen.’ God zal 
niet alleen barmhartigheid betonen, 
maar ook genade. Hij heeft beloofd 
dat Hij Zijn Geest zal zenden: ‘Want 
Ik zal water gieten op de dorstige 
en stromen op het droge; Ik zal Mijn 
Geest op uw zaad gieten en Mijn 
zegen op uw nakomelingen.’

“Door welke ons de grootste en dierbare beloften geschonken zijn” 2 
Petrus 1:4a

Thomas Watson

Beloften

damitech.nl

Kesteren 

(0488) 48 02 32

Bezoek onze ruime showroom met een 
uitgebreid assortiment in sanitair en tegels

Badkamerontwerp
en advies op maat

MEDITATIE
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2024 en welke omvang van het 
weerstandsvermogen daarbij past.

GGD Gelderland-Zuid: jaarstukken 
2022

De jaarstukken hebben een positief 
resultaat van 524.000. Het dagelijks 
bestuur van GGD Gelderland-Zuid 
stelt voor om dit resultaat toe te 
voegen aan de algemene reserve. Op 
dit moment is de algemene reserve 
onvoldoende ten opzichte van de 
risico’s. De jaarrekening 2022 levert 
voor Neder-Betuwe een overschot 
op ten opzichte van de bijdrage die is 
betaald aan de GGD.

Amendement jaarstukken 2022 
GGD Gelderland-Zuid

VVD en ChristenUnie dienen een 
amendement in om een tekort 
van 100.000 euro, ontstaan door 
het aantrekken van medewerkers 
bij de GGD voor de invoering 
van de Omgevingswet, niet op 
alle deelnemende gemeenten te 
verhalen. Neder-Betuwe en andere 
gemeenten vonden de extra begrote 
middelen voor de Omgevingswet 
namelijk voorbarig. Het ontstane 
tekort verrekent de GGD nu met 
het behaalde positieve resultaat 
over 2022, waardoor de gemeenten 
alsnog voor de extra kostenpost 
opdraaien.

Behandeling in de raad
“Dat tekort van 100.000 euro 
overtuigt mij niet”, zegt Niels van 
Andel (burgerraadslid VVD). “De 

gemeenteraad is hierin niet gekend. 
Terwijl de raad het budgetrecht heeft, 
niet de GGD als gemeenschappelijke 
regeling. Weliswaar is dit geen groot 
bedrag, maar het besluit van de GGD 
mag niet buiten de gemeenteraden 
omgaan. Fijn dat de overige fracties 
meegaan in ons standpunt.”

Joop van Neerbos (PvdA): “Het zal 
best nuttig geld zijn. Maar het gaat 
om het signaal dat we afgeven met 
dit amendement.”

Veiligheidsregio Gelderland-Zuid: 
jaarstukken 2022

De jaarstukken laten een positief 
resultaat zien van meer dan 
anderhalf miljoen euro. Een deel 
hiervan wordt toegevoegd aan de 
algemene reserve. De rest aan een 
reserve bedoeld voor prijsstijgingen.

Veiligheidsregio Gelderland-Zuid: 
begroting 2024

De begroting van de VRGZ heeft 
een structurele stijging van 
116.145 euro tot gevolg vanaf 
2024. In een zienswijze vraagt 
het college aandacht voor het 
weerstandsvermogen, omdat de 
begroting incidenteel nog niet 
sluitend is. Hierdoor kan het 
weerstandsvermogen (5 procent 
van de baten) onder druk komen te 
staan.

Motie vreemd: voetbalkooi Ochten

Het collegebesluit om de 
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Opening

De voorzitter opent de 
raadsvergadering met een moment van 
stilte voor gebed of bezinning. Direct 
aansluitend op de raadsvergadering is 
er een college-informatieavond over de 
ontwikkelingen binnen het jeugdbeleid. 
Jeugdzorgwethouder Marien Klein en 
gemeentelijke jeugdzorgspecialisten 
schetsen de huidige stand van zaken 
en de bereikte resultaten.

Het Debat

Avri: jaarstukken 2022

De jaarstukken van Avri hebben 
een positief resultaat. Met name 
door de hogere opbrengsten uit 
de afvalstoffenheffing en hogere 
opbrengsten uit de verwerking van 
grondstoffen. Het dagelijks bestuur 
stelt voor om dit overschot toe te 
voegen aan de reserve ter versterking 
van het weerstandsvermogen. Voor 
Neder-Betuwe komt dit neer op een 
eenmalig nadeel van 72.267 euro. De 
jaarstukken geven geen aanleiding 
tot een zienswijze.

Avri: begroting 2024

De raming voor de 
afvalstoffenheffing van Avri 

voor Neder-Betuwe bedraagt 
3.297.877 euro, waarvoor in 
de meerjarenraming bij de 
gemeentelijke begroting 3.043.983 
is geraamd. Voor de gemeente is dat 
een voordeel van 253.894 euro. De 
afvalstoffenheffing wordt met 7,5 
procent verhoogd, een indexatie als 
gevolg van de enorme inflatiestijging. 
Voor dit en volgend jaar moet die 
stijging dekkend zijn.

Regio Rivierenland: jaarstukken 
2022

De jaarstukken hebben een positief 
resultaat van 535.000 euro. Regio 
Rivierenland gebruikt een deel 
daarvan om overheadkosten te 
dekken. Het resterende deel zou naar 
de deelnemende gemeenten moeten 
gaan. Voor Neder-Betuwe betekent 
dit een uitkering van 53.314 euro.

Regio Rivierenland: begroting 2024

De begroting brengt een stijging van 
de gemeentelijke bijdrage met zich 
mee van jaarlijks 77.000 euro. Deze 
kunnen vooralsnog worden gedekt 
uit de stelpost voor prijsstijgingen in 
de gemeentelijke begroting. In haar 
zienswijze richting Regio Rivierenland 
mist de gemeente een duidelijke 
onderbouwing van de risico’s in 
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www.vanleeuwenautos.nl 

Met plezier op pad 
Van aantrekkelijke occasions en 
nieuwe auto's tot flexibele 
leasecontracten. Van onderhoud, 
apk, complexe reparaties en 
specialistisch schadeherstel tot 
een grondige wasbeurt. Welkom 
bij ons familiebedrijf met een 
betrokken en gedreven team van 
25 specialisten, voor u en uw 
auto! 

voetbalkooi in de Oranjestraat in 
Ochten te verwijderen vanwege 
grootschalige jongerenoverlast, 
blijft de gemoederen bezighouden. 
Buurtbewoners die hier onder 
lijden, dringen aan op verwijdering. 
Aangezien een concrete plaats 
in Ochten nog niet is gevonden, 
opperen SGP, VVD, CDA en 
ChristenUnie om het bouwsel op 
sportpark De Hoeken in IJzendoorn 
te plaatsen.

Voetbalvereniging Uchta ziet dat wel 
zitten (en wenst bovendien al langer 
een voetbalkooi). Bovendien is het 
sportpark goed bereikbaar en altijd 
toegankelijk voor de IJzendoornse 
jeugd. Door directe verhuizing 
hoeft de gemeente de voetbalkooi 
niet tijdelijk op te slaan, wat extra 
kosten scheelt. Herplaatsing in 
Ochten ligt momenteel te gevoelig 

gezien de hectiek rondom de 
problematiek.

Behandeling in de raad
“Het is jammer dat de voetbalkooi 
weggaat”, erkent CDA-raadslid Martin 
Hommersom. “Maar alternatieve 
maatregelen werken niet. Nu moeten 
de goeden lijden onder de kwaden. 
Die kooi moet zo snel mogelijk weg. 
Het is belangrijk dat het veldje in 
de Oranjestraat na vertrek van de 
kooi weer in ere hersteld wordt 
als trapveldje. Verplaatsing van de 
voetbalkooi naar De Hoeken lost de 
problematiek op. Wel zien we graag 
dat het college ook naar een andere 
locatie in het dorp Ochten blijft 
zoeken. Daarvoor moet eerst het stof 
rondom de explosieve situatie in de 
Oranjestraat zijn neergedaald.”

VVD-fractievoorzitter Laurys Bennink: 
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The fieldcare company

Vredo ontwikkelt, produceert en verkoopt:

Zodenbemesters

Agrarische
doorzaaimachines

Snijfilters

Tuin/sport/golf
doorzaaimachines

Tracs

Vredo Dodewaard B.V.
Tel: 0488-411254
E: info@vredo.nl
W: www.vredo.com

Vredo Dodewaard B.V. is een gezond zelfstandig familiebedrijf 
dat zich toegespitst heeft op de ontwikkeling, productie & verkoop  

van machines t.b.v. de agrarische en groene sectoren.

“De VVD ontvangt veel berichten 
van verontruste buurtbewoners. 
Zaak is om zo snel mogelijk een 
participatietraject in Ochten op te 
starten.”

Vóór Neder-Betuwe wijst De Hoeken 
af als beoogde locatie. “Het was al 
een heel gedoe om de voetbalkooi in 
Ochten te krijgen. De fietsroute naar 
het sportpark is onveilig en te ver weg 
voor kinderen uit Ochten. Voor hen 
voelt dit als een afgekeurd doelpunt. 
Is de Hoeflaan in Ochten geen optie?”

De buurt vroeg om de voetbalkooi 
te verwijderen. Van verplaatsing 
is nooit sprake geweest. Ook 
Gemeentebelangen omarmt De 
Hoeken niet. “De onveiligheid voor 
de bewoners, de rommel en de 
brandjes zijn verschrikkelijk. Die kooi 
moet nú weg, zo snel mogelijk. Sla 
hem dan eerst ergens op en kijk dan 
wat de behoefte is. Wacht niet tot 
na het zomerreces. Dat duurt veel 
te lang. Dan staat de hele zomer die 
voetbalkooi er nog”, beklemtoont 
fractievoorzitter Anke Groeneveld.

Bennink stelt dat Uchta de kooi 
graag wil hebben. “De voetbaljeugd 
kan er mooi in trainen. Als we hem 
opslaan, heeft niemand er wat aan.” 
Meijering: “De kosten van opslag en 
verhuizing zijn niet bekend. Wanneer 
zou de voetbalkooi elders in Ochten 
geplaatst kunnen worden? Lukt 
dat voor een bepaalde datum? De 
intentie is er altijd geweest om elke 
kern van de gemeente te voorzien 
van een voetbalkooi.”

De PvdA vindt dat de motie een 
‘brevet van onvermogen’ richting 
het college is. “Blijkbaar hebben de 
indieners geen vertrouwen in het 
college”, zegt raadslid Louis van 
der Stuijft. “Het is juist treurig dat 
de motie moet worden ingediend”, 
reageert SGP-raadslid Rob 
Scheurwater.

Wethouder Stefan van Someren geeft 
een reactie vanuit het college. “We 
zoeken nog naar een nieuwe locatie. 
Een paar hebben we op het oog, 
maar daar kan ik nog geen uitspraken 
over doen. Eerst moeten we locaties 
voor de kooi in beeld hebben. Pas 
dan kan een participatietraject 
worden opgestart. Maar begrijp me 
goed: de bewoners staan natuurlijk 
niet te trappelen. Daarom ligt de 
aandacht nu op nieuwbouwlocaties 
waar nog niemand woont. Deze 
motie verbreedt de zoekopdracht 
van het college naar sportlocaties. 
Het veldje in de Oranjestraat wordt 
in oude staat teruggebracht. Dat 
is afgesproken met de buurt. De 
doelpalen en ballenvangers keren 
terug. Het besluit om de voetbalkooi 
te verwijderen is genomen uit 
veiligheidsoverwegingen vanwege 
de ernstige jongerenoverlast. 
Eerst is de JOP weggehaald, want 
dat is makkelijker dan de kooi. De 
gemeenteraad wil een verplaatsing, 
geen opslag. Dat laatste is duurder. Ik 
ken de tarieven hiervoor niet.”

Haast is geboden. Groeneveld 
(Gemeentebelangen) wil niet langer 
wachten: “In de zomer zijn er meer 
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jongelui op straat te vinden. De 
bewoners van de Oranjestraat 
voelen zich onveilig, dus je kunt een 
toename van de overlast verwachten. 
Dan maar opslag van de kooi, hoewel 
dat meer kost. De bewoners gaan 
ervanuit dat de kooi voor de zomer 
weg is. Dat gaat volgens mij echter 
niet lukken.”

De wethouder: “Als het besluit 
over een nieuwe locatie eenmaal is 
genomen, dan kan verhuizing heel 
snel gaan. De gemeente kan het 
voorgestelde terrein aan de Hoeflaan 
wel een kwaliteitsimpuls geven. Het is 
een speelveld, en daarom geen optie 
voor een voetbalkooi.”

Na een door de SGP verzochte 
schorsing, wordt de motie 
ingetrokken. CDA-raadslid 
Hommersom legt uit: “Het college 
moet de toezegging doen dat de 
kooi voor de zomer vertrekt. In de 
tussentijd wordt gezocht naar een 
alternatieve locatie. Betrek daarin de 
initiatiefnemers van de voetbalkooi. 
Lukt de zoektocht niet, breid het 
zoekgebied dan uit. In dat geval is De 
Hoeken een optie.”

De voetbalkooi voor de zomer 
weghalen lukt niet, weet Van 
Someren. “Ook de participatie lukt 
niet binnen korte termijn. We kunnen 
het participatietraject pas opstarten 
als een beoogde locatie in beeld is. 
De kooi moet dan tijdelijk ergens 
worden opgeslagen.”

Na een volgende schorsing reageert 

burgemeester Kottelenberg vanuit 
zijn portefeuille openbare orde 
en veiligheid. “Het onderliggende 
probleem is de jeugdoverlast. Die 
manifesteert zich op meerdere 
plekken in Ochten. Ik begrijp het 
verzoek van de omwonenden voor 
verplaatsing van de voetbalkooi. 
Het liefst wordt die direct naar een 
andere locatie gebracht, zonder 
opslag. Mocht de overlast ooit 
verminderen, dan zou de kooi elders 
in Ochten terug kunnen komen. Voor 
de zomer gaan wij het gesprek over 
de toekomst van de kooi met de 
buurt aan.”

De SGP is gerustgesteld. Raadslid 
Scheurwater: “Ik ben blij met deze 
voortvarendheid en snelheid. Laten 
we het college de ruimte geven om 
adequaat te handelen. En daarom 
deze motie intrekken.”

Beëdiging loco-griffier

Burgemeester Kottelenberg neemt 
Marieke van den Heuvel de eed af bij 
haar beëdiging als loco-griffier.

Het Besluit

Hamerstukken

o Bestemmingsplan IJzendoorn 
Keizerstraat 5a-5c

o Bestemmingsplan Cuneraweg 15-
17 Ochten

o Bestemmingsplan Bonegraafseweg 
59 Fruitpark Ochten

o Werkzaak Rivierenland: 
jaarstukken 2022

o Werkzaak Rivierenland: begroting 
2024

o Regionaal Archief Rivierenland: 
jaarstukken 2022

o Regionaal Archief Rivierenland: 
begroting 2024

o Omgevingsdienst Rivierenland: 
jaarstukken 2022

o Omgevingsdienst Rivierenland: 
begroting 2024

o Uitvoeringsorganisatie Breedband 
Rivierenland: jaarstukken 2022

o Uitvoeringsorganisatie Breedband 
Rivierenland: begroting 2024

o Industrieschap Medel: jaarstukken 
2022

o Industrieschap Medel: wijziging 
2023 en begroting 2024

Bespreekstukken

o Avri: jaarstukken 2022. 
De jaarstukken worden bij acclamatie 

unaniem vastgesteld.

o Avri: begroting 2024. Idem

o Regio Rivierenland: jaarstukken 
2022. Idem

o Regio Rivierenland: begroting 
2024. Idem

o GGD Gelderland-Zuid: jaarstukken 
2022. Idem

o Amendement GGD Gelderland-
Zuid: jaarstukken 2022. Idem

o GGD Gelderland-Zuid: wijziging 
2023 en begroting 2024. Idem

o Veiligheidsregio Gelderland-Zuid: 
jaarstukken 2022. Idem

o Veiligheidsregio Gelderland-Zuid: 
begroting 2024. Idem

o Motie vreemd: voetbalkooi Ochten. 
De motie wordt ingetrokken.

Sluiting

De vergadering wordt gesloten na 
een moment van stilte voor gebed of 
bezinning.

College-informatieavond
15 juni 2023

Direct na de raadsvergadering is er 
een college-informatieavond over het 
jeugdhulpbeleid. Vertegenwoordigers 
van de gemeente en professionele 
jeugdhulpaanbieders zijn aanwezig 
om de raad bij te praten over de 
huidige ontwikkelingen en tekst en 
uitleg te geven.
Wethouder Marien Klein: “De laatste 
informatiebijeenkomst over dit 
thema is alweer een tijdje geleden. 
De gemeente werkt nauw samen met 

RAADSVERSLAG IRAADSVERSLAG I
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diverse professionele zorgpartners. 
Qua bevolkingssamenstelling is 
Neder-Betuwe één van de jongste 
gemeenten in Nederland. Van onze 
jeugd heeft 10 procent te maken 
met jeugdzorg, hetzij lichte of zware. 
Van ons totale budget gaat 10 
procent naar jeugdzorg, een bedrag 
van 7 miljoen euro. Daarmee is 
het de grootste kostenpost van de 
gemeente Neder-Betuwe. Gelukkig 
staat de jeugdzorg hier goed op de 
rit.”

Normalisatie
Mirjam Vierhuizen, strategisch 
beleidsadviseur sociaal domein: “De 
ondersteuningsvraag van de jongere 
is leidend. De kosten mogen niet 
de pan uitrijzen. Daarom steeds 
de vraag: wanneer is hulp passend 
en wanneer niet? Is een zorgvraag 
bijvoorbeeld wellicht toch een 

onderwijsvraag? Of volstaat een 
lichtere en goedkopere oplossing?”
De gemeente Neder-Betuwe hanteert 
een andere filosofie ten aanzien 
van jeugdhulp. Normalisatie is 
tegenwoordig het sleutelbegrip. “Het 
idee was vroeger: we gaan jou maken 
als kind en nemen de regie over. Een 
intrinsieke benadering. Vergelijk het 
met een verlepte plant. Die kun je 
weer laten bloeien door te kiezen 
voor bijvoorbeeld een andere pot, 
betere voeding, een positie dichter 
bij het licht. Gedragsproblemen 
hoeven niet het probleem van het 
kind te zijn. Jeugdhulpverleners 
stellen nu meer de omgeving dan 
het kind centraal. De omgeving heeft 
grote invloed op het gedrag van het 
kind. Wat zijn de risicofactoren uit 
de omgeving? Het accent verschuift 
van individualistische hulp naar het 
groepsklimaat.”

PS_2021 kwart 128 x 193

Tuincentrum
VAN BINSBERGEN VOF

Het juiste adres voor: 
 Tuinplanten • Landbouwzaden 

Bestrijdingsmiddelen • Alle soorten 
pootaardappelen en meststoffen

En alles voor uw groentetuin.

BROEKDIJK 31A | KESTEREN | 0488 - 481343
BINS@KLIKSAFE.NL

AANNEMERSBEDRIJF

W.P. van den Dikkenberg

Dodewaard 06 - 5050 5393 www.wpvandendikkenberg.nl

NIEUWBOUW VERBOUW ONDERHOUD
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info@johanwillemsen.nl - www.johanwillemsen.nl

Hoofdstraat 24, Kesteren | 0488 48 17 64
www.juweliergelderman.nl

De mooiste horloges, 
sieraden en trouwringen 

van designermerken.

Iris van Berkel, beleidsadviseur in 
het sociaal domein: “Via de lokale 
coalitie van het landelijke programma 
Kansrijke Start ondersteunen we 
kwetsbare gezinnen in de zorg 
voor kinderen in de eerste paar 
levensjaren. Als je dan een goede 
basis legt, heeft dat grote gevolgen 
voor later.”
Voor kinderopvang wordt gekeken 
naar passende kinderopvang. Net 
als bij passend onderwijs. “Het liefst 
zoveel mogelijk in de eigen omgeving. 
Bijvoorbeeld in kleinere groepen 
zonder prikkels. Of informeel, in de 
vorm van buurtgezinnen.”

Jeugdconsulent
Vervolgens is het woord aan de 
jeugdconsulenten van de gemeente. 
“De jeugdconsulent fungeert 
als schakel in de samenwerking 
tussen gemeente en onderwijs. 
Noem ons maar een gemeentelijke 
‘accountmanager’ op de scholen. 
Bij een zorgvraag denken we niet 
meteen aan behandelen. Eerst kijken 
naar het eigen netwerk van het kind, 
zoals grootouders of een buurtgezin. 
Eens per zes weken is er overleg 
tussen de zorgpartners en ons.”
Ouders vinden het moeilijk om 
rechtstreeks met de gemeente te 
overleggen. De jeugdconsulent 
daarentegen is laagdrempelig en 
makkelijk benaderbaar. “We krijgen 
veel positieve feedback van scholen 
en ouders. Soms zijn er discussies 
met beide partijen, maar die zijn 
zeldzaam. Het is fijn dat we meer 
uren hebben gekregen.”
Franny ten Hove biedt 

schoolmaatschappelijk werk aan 
vanuit De Vluchtheuvel. “Toen ik 
in 2009 begon, was er nog niets 
op dat vlak in Neder-Betuwe. 
Schoolmaatschappelijk werk werkt 
zoveel mogelijk preventief. Dat heeft 
ook een signalerende functie. Veel 
gezinnen belanden niet bij de juiste 
hulp. De schoolmaatschappelijk 
werkers komen dan als geroepen. 
Dan hoeft de hulpverlening minder 
intensief te zijn en hoef je minder 
vaak door te verwijzen naar zware 
hulpverlening. Op school werkzaam 
zijn is laagdrempelig en wekt 
vertrouwen. Je kunt dan makkelijk 
met iedereen sparren.”
Bij alle Neder-Betuwse 
huisartsenpraktijken is tegenwoordig 
een praktijkondersteuner jeugd 
(POH Jeugd) actief. Om ouders te 
begeleiden en vragen van de huisarts 
te verduidelijken. Mirjam Vierhuizen: 
“Er zijn vijf gesprekken met de POH 
Jeugd, terwijl de huisarts maar tien 
minuten tijd heeft op het spreekuur. 
Huisartsen zijn zeer tevreden over 
deze support. Vorig jaar had van 
de zorgvragers 55 procent na de 
POH-gesprekken geen verdere 
ondersteuning nodig. De huisartsen 
hoeven dus minder vaak door te 
verwijzen.”
Voor wat betreft de kosten van de 
jeugdzorg: in 2020 was er sprake 
van een stijging, terwijl 2022 het 
tweede jaar op rij is met een daling. 
Wethouder Klein: “Neder-Betuwe 
ligt hiermee ver onder het landelijk 
gemiddelde en het gemiddelde van 
Regio Rivierenland.”
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de gemeente. Die wordt elk jaar 
afgesloten met een overschot tot en 
met 2027. De meicirculaire van het 
Gemeentefonds is niet meegerekend 
in deze kadernota.

Reacties fractievoorzitters op 
jaarstukken, berap en kadernota

SGP
Willem Keuken: “We leven in een 
zorgelijke en onrustige tijd. Maar 
gelukkig is er een overschot op 
de begroting. Punt van kritiek: 
de kwaliteit van de openbare 
ruimte laat te wensen over. De 
portefeuillehouder beloofde om 
dit probleem te blijven volgen en 
bij te sturen vóór volgend jaar. 
Ook over de aanrijtijden van de 
ambulance in Kesteren maken 
we ons zorgen. Gelukkig heeft de 
wethouder veel aandacht voor de 

onveilige verkeerssituatie rond de 
spoorwegovergang in Kesteren. De 
SGP is ook blij met de instelling van 
een gemeentelijk gezinsloket. In 
een tijd dat het gezin als hoeksteen 
van de samenleving steeds meer 
onder druk komt te staan. De 
huidige economische situatie levert 
vertraging van de woningbouw 
op. Laten we daarom anticyclisch 
denken en de aanleg van de 
randweg bij Ochten naar voren 
trekken. Woningbouw vraagt om 
nieuwe infrastructuur. We belijden 
dat alles in de politiek onder Gods 
voorzienigheid en leiding plaatsvindt.”

PvdA
Jan Woldberg: “De jongerenraad 
wordt niet of nauwelijks serieus 
genomen. Veel voorstellen 
verdwijnen onderin de la. Er wordt 
te weinig gedaan met de uitkomsten 

Opening

De voorzitter opent de 
raadsvergadering met een moment 
van stilte voor gebed of bezinning. 
“De laatste vergadering voor 
het zomerreces. Wat mij betreft 
de belangrijkste van het jaar, 
omdat we nu terugblikken met 
de jaarstukken 2022 en de eerste 
bestuursrapportage 2023 en 
vooruitkijken met de kadernota 2024-
2027. 
Alle fractievoorzitters krijgen 
maximaal vier minuten spreektijd om 
te reageren op deze stukken.”

Het Debat

Jaarstukken 2022

In de jaarstukken legt het college 
verantwoording af aan de raad 
over het in 2022 gevoerde beleid. 
Tevens doet het college voorstellen 
voor de bestemming van het 
resultaat en het goedkeuren van het 
overschrijden van programma’s en 
kredieten.
De gemeente Neder-Betuwe 
behaalde over vorig jaar een 
overschot van 7.704.207 euro. Het 
overgrote deel (een bedrag van 
6.621.207 euro) wil het college 

storten in de algemene reserve. De 
rest gaat naar beleid en activiteiten.

Eerste bestuursrapportage 2023

Via tussentijdse rapportages 
informeert het college van B&W de 
raad over de realisatie van de doelen 
en ambities uit de begroting 2023. 
Ditmaal betreft het de verschillende 
financiële mee- en tegenvallers 
uit de eerste vier maanden van dit 
jaar. De ontwikkelingen in deze 
bestuursrapportage (berap) leiden 
tot een negatieve bijstelling van de 
financiële positie voor volgend jaar 
met 837.000 euro, voor 2024 met 
945.000 euro, voor 2025 met 967.000 
euro en in 2026 met 971.000 euro.

Kadernota 2024-2027

Jaarlijks stelt de gemeente een 
kadernota op. Hierin staan de 
belangrijkste uitgangspunten die 
nodig zijn om aan het einde van 
het jaar een begroting en een 
meerjarenraming te maken. Het 
document dient dus als kompas 
en bevat nieuwe voorstellen om 
ambities te realiseren en in te spelen 
op onvermijdelijke ontwikkelingen, 
voorzien van een dekkingsvoorstel. 
Daarmee geeft de kadernota ook 
inzicht in de financiële positie van 
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van enquêtes van de jongerenraad. 
Op deze manier verflauwt de 
aandacht van onze jongeren bij de 
politiek. De gemeente Neder-Betuwe 
moet beter met andere gemeenten 
samenwerken. Laten we de geplande 
randweg om Opheusden kritisch 
onder de loep nemen. Veel beter 
en goedkoper is de aanleg van een 
bomenoverslagpunt in Opheusden. 
Dat scheelt miljoenen, vergeleken 
met de onteigening van gronden voor 
de randweg.
Het RIVM en de PvdA maken zich 
zorgen over de daling van de 
vaccinatiegraad bij baby’s. Voor 
de ziekte mazelen ligt die nu net 
onder de 90 procent. Het streefcijfer 
ligt op 95, om te voorkomen dat 
er weer een uitbraak plaatsvindt. 
Neder-Betuwe heeft al jaren een 
lage vaccinatiegraad. De corona-
inentingscampagne was een groot 
succes. Dus hopelijk kan het college 
een nieuwe voorlichtingscampagne 
overwegen,
Teveel paleizen, te weinig 
betaalbare woningen. De PvdA 
wil daarom een stop op de bouw 
van dure vrijesectorwoningen. 
De gemeente moet weer aan zet 
zijn, niet de projectontwikkelaars. 
Naar verhouding bezoeken teveel 
kinderen in onze gemeente het 
christelijk onderwijs, wat ten koste 
gaat van het openbaar onderwijs. 
Dat kan voor het laatste het failliet 
betekenen. Verder ondersteunen 
wij actief armoedebeleid. Laat het 
college inkomensondersteunende 
maatregelen beter onder de 
aandacht brengen.”

Keuken (SGP): “De SGP wil zeker 
ook betaalbare woningen. We 
hebben een woonprogramma 
vastgesteld. Hoe moet je het huidige 
beleid aanpassen aan de wensen 
van de PvdA? De afgesproken 
percentages worden gehaald, de 
projectontwikkelaars houden zich aan 
de afspraken. Uw oproep is daarom 
overbodig.”
Woldberg: “Alles moet uit de kast 
worden getrokken voor betaalbare 
woningen. Een tandje erbij. Bouw niet 
alleen paleizen in Neder-Betuwe.”
Jan Pul (SGP): “Er wordt al veel geld 
in vaccinatievoorlichting gestopt. 
Het meeste van de regio gaat naar 
Neder-Betuwe. Waarom heeft u dat 
punt niet aan de orde gesteld toen 
we vorige maand de GGD-begroting 
bespraken?” Woldberg: “Het gaat niet 
zozeer om extra geld. Het gaat mij 
om de aandacht voor vaccineren en 
de zorgwekkende cijfers.”

Gemeentebelangen
Anke Groeneveld: “Vaak wordt gezegd 
dat Gemeentebelangen kritisch is. 
Kritisch: dat wel, maar niet negatief. 
We zijn ook niet kritisch op de berap 
en de kadernota. Vanuit de provincie 
en het Rijk komt veel op de gemeente 
af. Gelukkig let wethouder Klein 
van financiën op de kleintjes. Het is 
jammer dat de herontwikkeling van 
het Dr. M. van Drielplein in Ochten 
zo vreselijk lang duurt. De inwoners 
horen maar niks.”

CDA
Geerten van der Lugt: “De gemeente 
Neder-Betuwe mag zich wel een 

G. Frentz

Loonwerk en Minigraafwerk
Tevens sloophamer, rooiriek 

en trilblok

Rozenstraat 23
4043 KN  Opheusden

Tel. 0488-44 23 84
Mob. 06-20 61 02 97
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gezegende gemeente noemen. 
Enerzijds dankzij een ongekend 
overschot, anderzijds omdat de 
auditor geen opmerkingen hoefde 
te plaatsen bij de jaarstukken. Wat 
de kadernota betreft, noemt het 
CDA het inzamelen van oud papier. 
Vanaf 2027 stopt de afbouwregeling 
en ontvangen de verenigingen geen 
vergoeding meer vanuit Avri voor 
hun hulp bij de inzameling van oud 
papier. Die wordt nu betaald via de 
afvalstoffenheffing. De gemeente 
wil de afbouwregeling in elk geval in 
2024 compenseren om te voorkomen 
dat verenigingen omvallen. De 
papierinzameling zullen we 
behandelen in de raadsvergadering 
van september. Hoe zien wij onze 
verenigingen en welke rol speelt de 
gemeente hierin? Het gaat in onze 
gemeente best goed met de lokale 
verenigingen – dat is nu niet de vraag. 
Maar je moet je dak repareren als 
de zon schijnt en niet als het regent. 
Dus hoe houden we deze kracht van 
verenigingen op peil?”

VVD
Laurys Bennink: “We kunnen maar 
liefst 6,6 miljoen euro toevoegen aan 
de algemene reserve. Dat is mooi, 
maar hoe verbeteren we de kwaliteit 
van het openbaar groen? Want die 
is bedroevend slecht en past niet bij 
het imago van Laanboomcentrum 
van Europa. Laten we doen wat 
nodig is voor onze inwoners. Op een 
aantal onderwerpen moet er een 
tandje bij worden gezet. De VVD is 
blij met de effecten van de aanpak 
van zwerfafval. De komende tijd 

willen we ons gaan inzetten voor 
veiligere wegen. Bijvoorbeeld de 
in- en uitgangen van Casterhoven 
in Kesteren. We sluiten ons aan 
bij de opmerkingen van de SGP 
over woningbouw en de randweg 
in Ochten. College, schuif niet 
teveel budgetten door, maar ga nu 
voortvarend aan de slag!”

Vóór Neder-Betuwe
Marieke Meijering: “Mijn partij maakt 
zich zorgen over de armoede en de 
stijgende inflatie. Laten we dat goed 
blijven monitoren in Neder-Betuwe. 
Het ondermaatse groenbeheer van 
Avri is een doorn in het oog van de 
inwoners. Als het groenbeheer faalt, 
vraagt dat wellicht om een andere 
uitvoerende partij. Vóór Neder-
Betuwe is blij dat het onderwerp 
papierinzameling in september op 
de agenda staat. Net wat de VVD 
zegt: laten we oog hebben voor de 
verkeersveiligheid, met name in 
Kesteren.”

ChristenUnie
Kees van Hattum: “Het college heeft 
niet alle voornemens voor 2022 
kunnen uitvoeren en afronden. 
Daarom zijn taken doorgeschoven. 
Dat roept bij mij de vraag op: 
heeft de gemeente niet teveel 
ambities? Vragen we niet teveel 
van de gemeente? Gelukkig wordt 
de algemene reserve goed ingezet 
voor het realiseren van ambities. 
Ondanks de flinke overschotten toch 
een voorzichtige omgang hiermee 
met een financieel perspectief: heel 
verstandig. Ook de ChristenUnie 
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Net voordat de zomervakantie begon is het kabinet gevallen. De politiek 
in Den Haag is ineens druk met de aankomende verkiezingen en alles 
wat daarbij komt kijken. In Neder-Betuwe is de politieke situatie stabiel 
en bouwen we zorgzaam, duurzaam en koersvast door aan een betere 
en mooiere gemeente. Het blijft een unicum en zegen dat wij in Neder-
Betuwe vaak zo eensgezind zijn. Een grote tegenstelling met de politiek 
in Den Haag!
Graag neem ik u mee in een aantal besluiten en ontwikkelingen vanuit 
mijn portefeuilles:

Unanieme goedkeuring jaarrekening en kadernota
De gemeenteraad heeft begin juli unaniem de jaarrekening 2022, de 
kadernota 2024 (eerste opzet voor de plannen van volgend jaar) en de 
bestuursrapportage (tussentijdse rapportage van het college aan de 
gemeenteraad over het jaar 2023) goedgekeurd. Het jaarrekeningresul-
taat over het jaar 2022 was uitzonderlijk hoog, circa 7 miljoen euro. Onze 
financiële reserves zijn nu groter dan ooit.
Tijdens een raadsvergadering heb ik aangeven dat wij daarmee een 
goede buffer hebben voor “magere” jaren en eenmalige investeringen.

Succesvolle teruggaaf precariogelden
Ik heb al eerder op deze plaats geschreven over de teruggaaf-operatie 
van de precariogelden. We kijken terug op een heel geslaagde operatie. 
Het is de afgelopen maanden gelukt om 97 procent van de doelgroep 
te bereiken. In totaal kost het precarioproject de gemeente ongeveer 2 
miljoen euro. Dat bedrag wordt betaald uit een reserve van in totaal 6,7 
miljoen euro die is opgebouwd via de heffing van precariobelasting aan 
nutsbedrijven, waaraan via de energierekening huishoudens hebben 
meebetaald. Nadat deze vorm van precariobelasting werd afgeschaft, 

VAN DE
WETHOUDER

ontstond het idee om de opgebouwde reserve terug te geven aan de 
inwoners. Een groot deel van het totaal (3 miljoen euro) zal gebruikt wor-
den voor duurzaamheidsmaatregelen bij huishoudens, waar later dit jaar 
voorstellen voor naar de gemeenteraad gaan. Ook gaat 1, 7 miljoen euro 
naar een lokaal groeifonds waarmee we lokale initiatieven een boost wil-
len geven. Hiervoor moeten de spelregels worden nog uitgedacht.

Verdere verlaging lokale lastendruk
Een van de ambities die het huidige college heeft is om de lastendruk 
voor onze inwoners, ten opzichte van het gemiddelde in Nederland, 
verder te verlagen. Dit jaar is de OZB-heffing (onroerend zaak belasting) 
daarom niet gestegen en wij zijn voornemens om ook volgend jaar de 
OZB-heffing niet te verhogen. Ik verwacht dat onze lastendruk hierdoor 
wat meer naar het gemiddelde van Nederland beweegt.

Structurele uitbreiding schoolmaatschappelijk werk
De afgelopen jaren hebben wij volop ingezet op het “normaliseren” van 
de jeugdzorg. Hiermee bedoelen wij demedicaliseren, ontzorgen en 
normaliseren door onder meer het opvoedkundig klimaat te versterken 
in gezinnen, scholen en in voorzieningen als kinderopvang en peuter-
speelzalen.
We hebben hiervoor ook als proef het aantal uren schoolmaatschappe-
lijk werk op onze scholen flink uitgebreid. Schoolmaatschappelijk werk is 
een preventieve, laagdrempelige en kortdurende voorziening, waarmee 
ondersteuningsvragen van jeugdigen vroegtijdig gesignaleerd en aange-
pakt kunnen worden.
Schoolmaatschappelijk werkers voeren de volgende activiteiten uit:
o Kortdurende begeleiding bieden aan leerlingen en ouders (ong. 3-5 

gesprekken).
o Groepswerk: Preventieve inzet in groepsverband aanbieden voor jeug-

digen. Bijvoorbeeld voor kinderen in echtscheidingssituaties, sociale 
vaardigheidstrainingen of weerbaarheidstrainingen.

o Schoolondersteuning voor leerkrachten, coaches, mentoren in hun 
pedagogisch handelen.

Uit enquêtes die wij hebben gehouden onder ouders, leerkrachten en 
leerlingen blijkt grote tevredenheid over deze extra inzet. We zien ook de 
eerste resultaten van afname van duurdere jeugdzorg. De gemeenteraad 
wordt dan ook bij de begroting voor volgend jaar voorgesteld om deze
proef nu structureel te regelen en hiervoor budget beschikbaar te stel-
len.

VAN DE WETHOUDERVAN DE WETHOUDER
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Gezinsloket
Het gezin is de hoeksteen van de samenleving. In het gezin is sprake van 
spelen, leren, vieren en voeren van gesprekken. Het is de kraamkamer 
voor ontplooiing en sociale ontwikkeling. Als college hebben we het 
voornemen om een gezinsloket te gaan introduceren. Dit moet een loket 
worden voor opvoedkundige ondersteuning aan ouders en kinderen die 
daar behoefte aan hebben. Als problemen in gezinnen op tijd gesigna-
leerd en escalatie voorkomen kan worden, is dit allereerst bijzonder fijn
voor de betrokken gezinnen. Op langere termijn is dat ook goed voor de 
samenleving als geheel. Wat het college betreft wordt het gezinsloket 
lokaal gedreven, zo dicht mogelijk bij de mensen, cultuur en identiteit 
van onze eigen gemeente. Een loket waar je terecht kan met opvoedings-
vragen en ook voor vragen rondom relatie en echtscheiding.

Open Monumentendag
Mijn favoriete evenement op de tweede zaterdag in september! Voor 
het eerst sinds jaren doen wij in Neder-Betuwe weer georganiseerd 
mee. Er is een comité opgericht en het is de bedoeling dat in ieder dorp 
monumenten zijn te bezichtigen en te beleven. Onze inzet is dat dit een 
jaarlijks terugkerend evenement wordt. Reserveer alvast zaterdag 9 sep-
tember in uw agenda! Op onze website en op de site van Open Monu-
mentendag vindt u na de zomer meer informatie.

Marien Klein

25



SGP NIEUWS JULI 2023 KOPRAADSVERSLAG II

Waalbandijk 8A | Ochten | 0344 - 64 16 10Waalbandijk 8A | Ochten | 0344 - 64 16 10  
  www.sandersmakelaardij.nlwww.sandersmakelaardij.nl

Als je goedeAls je goede  

service waardeertservice waardeert

verkoop | aankoop | taxaties woningen & bedrijfsmatig vastgoed 

worstelt met de papierinzameling 
voor de verenigingen. Hoe pakken we 
dat aan?”
Keuken: “Heeft de gemeente volgens 
u inderdaad teveel ambities?” Van 
Hattum: “Daar heb ik geen antwoord 
op. Er ligt een enorme lijst met 
opdrachten.” Keuken: “In september 
neemt de raad een goed overwogen 
besluit over de papierinzameling. Nog 
niet voor het hele verenigingsleven; 
alleen voor de verenigingen die 
hiermee te maken hebben en 
er financiële consequenties van 
ondervinden.”
Bennink: “Daar ben ik het mee 
eens. Het is nu te kort dag om een 
algemene, verenigingsleven brede 
visie op te stellen.”

Reactie wethouders en 
burgemeester
Stefan van Someren: “De jaarstukken 
van 2022 stellen dat het groenbeheer 
op orde is. Uit dorpsschouwen blijkt 
dat echter niet het geval te zijn. We 
zitten nu middenin het proces om 
Avri te bewegen tot verbetering. 
Het college hoopt daar in de 
raadsvergadering van september 
een toelichting op te kunnen geven. 
Dan is er ook een reactie van Avri. 
gekomen. Voor de papierinzameling 
bereidt het college een raadsvoorstel 
voor. Een brede visie voor het 
verenigingsleven kan later worden 
opgesteld. Wat de PvdA voorstelt, 
gaan wij niet doen: het heroverwegen 
van het besluit voor de randweg 
om Opheusden. We werken aan 
een uniforme oplossing voor veilige 
schoolzones.”

Keuken (SGP): “Wij willen dat de 
groene buitenruimte tiptop in orde is. 
Dat moet een aanvalsplan voor het 
college worden.” 
Wethouder Van Someren: “Op een 
aanvalsplan willen wij niet wachten. 
We werken nú aan een structurele 
oplossing, want er moet nú wat 
gebeuren.”
Herma van Dijkhuizen: “De 
vaccinatiegraad in Neder-Betuwe 
stijgt juist. Daar is volop in 
geïnvesteerd. Het RIVM maakt 
zich geen grote zorgen over de 
huidige ontwikkelingen rond de 
vaccinatiebereidheid in Nederland. Ze 
veronderstellen dat het een tijdelijke 
dip is vanwege de coronatijd.”
Woldberg (PvdA): “Toch ben ik er 
niet gerust op. We praten hier over 
voorlichting over levensbedreigende 
ziektes die voorkomen kunnen 
worden.” 
Van Dijkhuizen: “De situatie in Neder-
Betuwe is niet uitzonderlijk. Uiteraard 
blijven we de ontwikkelingen 
monitoren. Blijkt de daling 
structureel, dan ondernemen we er 
actie op. Het coalitieakkoord noemt 
dat het college doorgaat met de 
ondersteuning van de verenigingen. 
We maken ze toekomstbestendig.” 
Joop van Neerbos (PvdA): “Houd niet 
te stevig vast aan dat coalitieakkoord. 
Sta ook open voor nieuwe 
gedachten.”
Nees van Wolfswinkel: “De randweg 
is nodig voor de woningbouw. 
Projectontwikkelaars zijn in deze 
tijd voorzichtig geworden. Ik ga met 
hen gesprekken voeren over de 
woningbouwopgave. We kijken of we 
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betaalbaar kunnen bouwen. Want 
daar is een enorme behoefte aan. De 
eerste prioriteit ligt bij onze
eigen inwoners. Over het Van 
Drielplein gaan we een besloten 
vergadering beleggen om de raad 
tussentijds bij te praten over de 
ontwikkelingen.” 
Groeneveld: “Ik ben het niet eens 
met het besloten karakter daarvan: 
inwoners hebben recht op open 
en duidelijke communicatie van de 
gemeente.” 
Van Wolfswinkel: “Dat kan helaas niet 
anders. Er zijn grote private belangen 
gemoeid met het Van Drielplein.” 
Van Neerbos: “Ik heb 
grote problemen met 
achterkamertjespolitiek. Ik doe hier 
niet aan mee!”
Marien Klein: “Dank voor alle 
complimenten voor de stukken. Mijn 
dank gaat uit naar het ambtelijke 
apparaat. Voor wat betreft de 
jongeren: het is belangrijk om aan 
de voorkant in hen te investeren met 
preventie. Het openbaar onderwijs 
is een zorg die het college deelt 
met de raad. Daarom willen we 
dat wat extra aandacht geven. Het 
imago van het openbaar onderwijs 
moet niet worden herbevestigd. 
Scholenorganisatie Fluvium doet 
haar best om het tij te keren. Het is 
ook fijn dat Trivium en Fluvium gaan 
samenwerken.”
Jan Kottelenberg: “De aanrijtijden 
van de ambulance gaan we kritisch 
monitoren. Het is verheugend dat 
de afgelopen tijd nieuwe mensen 
in dienst zijn gekomen bij de 
gemeentelijke organisatie. Dat 

maakt de bezetting weer compleet. 
De boa’s en de politie gaan beter 
samenwerken. Ze delen nu hetzelfde 
communicatiesysteem en er is 
frequent casusoverleg. Punt is wel 
dat er steeds nieuwe gezichten bij 
de organisatie komen. In reactie op 
de vraag of Neder-Betuwe niet te 
ambitieus is: met zo’n bevolking en 
zo’n ambtelijk apparaat zeker niet.”
Tot slot spreekt Martin Hommersom 
als voorzitter van de auditcommissie 
zijn waardering uit voor de 
accountantscontrole van de stukken.

Motie jeugdboa

Toelichting
SGP, CDA en VVD doen een voorstel 
voor de aanstelling van een jeugdboa 
per 2024. Eén van de redenen is 
personele ondercapaciteit bij de 
politie. In Neder-Betuwe zijn vier 
wijkagenten actief, wat onder 
het wettelijk minimum ligt. De 
beschikbare jeugdagent heeft maar 
een beperkt aantal uren per week 
beschikbaar voor de Neder-Betuwse 
jeugd. Tegelijk ziet de politie de 
jeugdboa als een toevoeging.

Behandeling in de raad
“Het is ‘en en’: we moeten investeren 
in het jongerenwerk en in handhaving 
door politie en een jeugdboa”, zegt 
mede-initiatiefnemer Laurys Bennink 
(VVD). “Een jeugdboa aanstellen is 
het paard achter de wagen spannen. 
Ik ben daar tegen”, beweert PvdA-
fractievoorzitter Woldberg. “Investeer 
liever extra in het jongerenwerk.” 
Van Hattum (ChristenUnie): “Ik ben 
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het eens met de PvdA. Eerst het 
jongerenwerk stimuleren, en kijken 
of dat werkt.” Bennink: “De politie wil 
zelf graag een jeugdboa. Dat hoeft 
geen man in uniform te zijn die alleen 
maar bonnetjes schrijft. De jeugdboa 
vervult een sleutelrol tussen 
jongerenwerk, jeugdcoördinator 
en de politie. Ik verlaat me op de 
wensen van de politie. Die kampt met 
personele onderbezetting.” 
Het CDA haakt daarop in. “Laten we 
kijken of een jeugdboa effectief is”, 
oppert raadslid Martin Hommersom. 
“Die kan ook preventief werken. 
Den Haag zegt dat een jeugdboa 
bijdraagt aan de leefbaarheid in de 
dorpskernen.”

Bestemmingsplan Provincialeweg 
2a Kesteren

Toelichting
De initiatiefnemer wenst op zijn 
perceel in Kesteren een ‘pitstop’ 
bij zijn agrarisch fruitbedrijf. Deze 
pleisterplaats bestaat uit een nieuw 
gebouw, terras en parkeerplaatsen 
om gasten op een recreatieve 
wijze te ontvangen. De huidige 
bebouwing wordt gesloopt. Van een 
grootschalige feestlocatie zal geen 
sprake zijn. Het plan is ambtelijk 
akkoord bevonden.

Behandeling in de raad
“Ik zie het begrip ‘fruitstal’ niet 
terugkomen in de stukken. Is dat 
bewust gedaan?”, merkt PvdA-
raadslid Louis van der Stuijft op. 
Wethouder Van Wolfswinkel in 
een reactie: “Een paar jaar geleden 

hebben we een fruitstalbeleid 
opgesteld. Dit voorstel van die 
pitstop past daar niet in. Het college 
behandelt dit vanuit de optiek van 
recreatie en toerisme. Van een 
fruitstal is op die locatie geen sprake. 
Het is een
toeristische attractie die goed in dat 
gebied past. We zijn nu bezig met een 
programma voor het buitengebied. 
Na de zomer volgt een gesprek met 
alle partijen. Laten we daarop niet 
wachten met dit mooie initiatief uit 
Kesteren.”
Groeneveld (Gemeentebelangen): 
“Ik vind het lastig om over dit 
bestemmingsplan een besluit te 
nemen, nu er nog geen plan voor het 
buitengebied op tafel ligt.”

Definitieve verklaring van geen 
bedenkingen voor tijdelijk afwijken 
bestemmingsplan voor het perceel 
Nieuweweg 2 in IJzendoorn

Bouwgrondstoffenbedrijf Dekker 
Groep heeft een aanvraag voor een 
omgevingsvergunning ingediend 
voor het gebruiken van een deel van 
de Willemspolder voor de komst 
van een bouwgrondstoffencentrum 
met haven voor op- en overslag. 
Het betreft het perceel Nieuweweg 
2 (bedrijfsterrein Binnenwaard), 
behorend bij IJzendoorn. De 
herontwikkeling hiervan staat los 
van de geplande ontgronding en 
herinrichting van de Willemspolder. 
De aanvraag is in strijd met 
het bestemmingsplan voor het 
buitengebied van Echteld en 
Dodewaard. Begin dit jaar heeft 
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FRACTIE

Veiligheid

Een veilige samenleving is 
belangrijk. Veiligheid voorziet in een 
basisbehoefte van iedere mens.
De gemeente heeft hierbij een 
belangrijke taak, door onveilige 
situaties te voorkomen en door 
handhavend op te treden tegen 
criminelen en burgers die de 
veiligheid in gevaar brengen.
Criminaliteit dicht bij huis 
verdient een stevige aanpak zoals 
vandalisme, bedreigingen, inbraken 
en diefstal. De gevolgen hiervan 
zijn duidelijk voelbaar. Geleden 
schade (bijvoorbeeld het gemis van 
waardevolle voorwerpen) blijft lang, 
net als een gevoel van onveiligheid. 
Inwoners verwachten terecht dat 
politie en justitie alles doen om de 
daders op te pakken en ze te straffen.
Veiligheid mag ook wat kosten. 
Helaas hebben we tot nog toe geen 
5e wijkagent waar we als gemeente 
wel recht op hebben. Er moet meer 
politie zijn voor het landelijk gebied. 
Te vaak trekken de grote steden aan 
het langste eind.

Jeugd boa
Naast de extra capaciteit voor een 
wijkagent vinden we dan ook dat er in 
onze gemeente wel een extra boa bij 
kan komen. We hebben daarom op 

de raadsvergadering van donderdag 
6 juli j.l. samen met de VVD en het 
CDA een motie ingediend voor een 
jeugd boa in onze gemeenten. 
In Neder-Betuwe, waar veel jeugd 
woont, heeft de jeugd niet allen de 
toekomst maar ook de aandacht. 
Helaas niet altijd op een positieve 
manier. Zoals de (jeugd)overlast 
voor omwonenden op plekken de 
voetbalkooi in Ochten en bij de Eng. 
Wij vinden het dan ook belangrijk 
dat de overlast van jongeren en 
het alcohol en drugsgebruik onder 
jongeren teruggedrongen moet 
worden. We hopen dan ook met 
de komst van een jeugd boa dat 
deze problemen verminderen. Er 
zijn positieve voorbeelden van de 
jeugd boa in onder anderen de 
gemeente Roosendaal waar zij zich 
specifiek inzetten op alcoholgebruik. 
Ook vanuit gemeente Soest horen 
we positieve geluiden dat met de 
komst van de jeugd boa de overlast 
van jongeren in een jaar tijd met 
een derde is afgenomen. We hopen 
dan ook dat in Neder-Betuwe met 
de komst van een jeugd boa een 
vergelijkbaar effect gesorteerd zal 
worden.

Ambulancepost Kesteren
Een punt van aandacht blijft ook de 
aanrijtijden van de ambulance. We 

de raad een verklaring van geen 
bedenkingen (VVGB) gegeven. Dus 
voor het tijdelijk afwijken van de 
bestemmingsplannen. Omdat er 
een zienswijze is ingediend, moet 
de gemeenteraad een besluit 
nemen over de verstrekking van de 
definitieve VVGB. Na vijf jaar wordt 
besloten of de tijdelijke situatie van 
het centrum een permanente status 
krijgt.

Het Besluit

Hamerstukken

o Verordening jeugdhulp gemeente 
Neder-Betuwe 2023

Bespreekstukken

o Jaarstukken 2022. 
 De jaarstukken worden bij 

acclamatie unaniem vastgesteld.
o Eerste bestuursrapportage 

2023. De jaarstukken worden bij 
acclamatie unaniem vastgesteld.

o Kadernota 2024-2027. 
 De jaarstukken worden bij 

acclamatie unaniem vastgesteld.
o Motie jeugdboa
 Met dertien stemmen voor en vijf 

tegen is de motie aangenomen.
o Bestemmingsplan Provincialeweg 

2a Kesteren. 
 Met vijftien stemmen voor en drie 

tegen is het bestemmingsplan 
aangenomen.

o Definitieve verklaring van geen 
bedenkingen voor tijdelijk afwijken 

bestemmingsplan voor het perceel 
Nieuweweg 2 in IJzendoorn. 

 Deze krijgt groen licht met 
zeventien stemmen voor en één 
tegen.

Sluiting

De vergadering wordt gesloten na 
een moment van stilte voor gebed of 
bezinning.

RAADSVERSLAG II VAN DE FRACTIE
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zien dat dit nog steeds niet is wat 
het moet zijn. De ambulancepost in 
Kesteren wordt nu een satellietpost 
en wij zijn er niet zeker van dat dit de 
gewenste resultaten gaat opleveren. 
Onze fractievoorzitter Willem Keuken 
heeft dan ook de burgemeester 
gevraagd dit nauwlettend te 
volgen en de raad daarover tijdig 
te rapporteren. Mocht het toch 
een negatieve uitwerking hebben 
dan zullen wij daar dan ook op toe 
zien dat dit op korte termijn wel 
verbeterd.

Brandweer/Jeugdbrandweer
De SGP fractie heeft grote waardering 
voor de voor de vrijwillige brandweer, 
die veel tijd steekt in het bevorderen 
van deskundigheid en de veiligheid 
van onze gemeente. De SGP staat 
voor een goede organisatie van 
brandweer en rampenbestrijding. 
Het is ook goed om te zien dat in 
onze gemeente de posten allemaal 

goed bemand zijn. Ook zeker een 
compliment naar de jeugdbrandweer! 
De jeugdbrandweer is een belangrijke 
kweekvijver. Het zorgt er voor dat 
jongeren kennis kunnen maken 
met de brandweer en vervolgens 
doorstromen naar de echte 
brandweer.

Buurtpreventie en app-groep
Preventie is het belangrijkst, daarna 
volgt handhaving. Het is dan ook 
belangrijk dat inwoners betrokken 
zijn bij het voorkomen van overlast 
en het melden van onveilige situaties. 
Ook de positieve reacties over de 
samenwerking van de app-groep met 
de politie is ook zeker een mooie 
aanwinst.

We wensen iedereen succes met 
vervullende van de taken voor een 
veilig Neder-Betuwe!

Dirk Kroon
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Negentig en honderd jaar, allebei 
respectabele leeftijden kun je wel 
zeggen. Afgelopen jaar mocht 
de plaatselijke kiesvereniging 
van Dodewaard stilstaan bij 
hun negentigste verjaardag en 
onlangs was het de plaatselijke 
kiesvereniging van Opheusden die 
een jubileumavond organiseerde 
ter gelegenheid van hun 100 jarig 
bestaan.

‘Vreest God, eert den koning’ en ‘De 
Banier’
Op de jubileumavond in 
Opheusden haalde Kees van der 
Staaij in zijn toespraak aan dat de 
kiesverenigingen SGP uniek zijn 
in hun namen. De namen zeggen 
vaak wat over de tijd waarin deze 
verenigingen zijn ontstaan en het 
gedachtegoed van degenen die 
de vereniging op hebben gericht. 
Zo is er een kiesvereniging met 
de naam ‘Verzet de ouden paden 
niet’, wat duidelijk maakt hoe de 
vereniging destijds dacht over 
de ‘revolutionairen’ van die tijd 
en de kiesverenging op Urk heet 
bijvoorbeeld ‘De HEERE is onze 
Wetgever, de HEERE is onze Koning’ 
naar Jesaja 33. Duidelijk dat die het 
niet verwachten van aardse machten.

De kiesvereniging van Dodewaard 

heeft als naam ‘De Banier’. Wat de 
exacte reden is geweest, is natuurlijk 
lastig te achterhalen. Maar duidelijk 
moge zijn dat ze vonden dat de 
Bijbelse boodschap het waard was 
om hoog te houden en te laten zien 
aan ‘het volk’. Het woord Banier komt 
zo’n 35 keer voor in de Bijbel, een 
aantal keer wordt er dé Banier met 
een hoofdletter bedoeld. Psalm 60 
spreekt over een banier die gegeven 
is aan degene die Hem vrezen om die 
op te werpen vanwege de waarheid. 
Kortom de noodzaak werd gevoeld 
om Gods Woord ook te laten hoor in 
de gemeenteraad.

‘Vreest God, eert den koning’ 
is de naam van de plaatselijke 
kiesvereniging in Opheusden. De 
tekst uit 1 Petrus 2 staat in de context 
van het onderdanig zijn aan gezag 
waarbij duidelijk wordt aangegeven 
dat, dat enkel en alleen is omdat het 
de wil van God is. De kernachtige 
samenvatting in het zeventiende 
vers, waar de zinsnede uit afkomstig 
is, is dan ook dat we God te vrezen 
hebben en de koning te eren en dat 
in die volgorde. Hoewel we nu negen 
zetels hebben in de raad, is ook 
de SGP met twee zetels begonnen. 
Met het huidige aantal zetels en de 
deelname aan het college van de SGP 
maakt de partij in de gemeente deel 

100 JAAR
SGP IN DE GEMEENTE
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uit van ‘het gezag’, het is dan goed 
om te beseffen dat dit gezag van God 
gegeven is.

Voor beide namen geldt dat de 
exacte reden van de keuze voor 
deze namen onbekend is. Duidelijk 
is echter dat beide afkomstig zijn uit 
Gods Woord. Daarmee zijn ook beide 
namen nog altijd actueel en zijn deze 
woorden het waard om ook na 100 
jaar ter harte te nemen. Ook al zijn 
we zo’n 100 jaar verder nog altijd 
hebben we als taak om een banier 
op te werpen vanwege de waarheid. 
Ook is het onverminderd goed om 
ons te beseffen dat we het gezag 
van God gegeven, te eren hebben, er 
zorgvuldig mee om hebben te gaan 
als we deel uitmaken van dat gezag 
maar dat we bovenal en allereerst 
God moeten vrezen.

Ambtsgebed
Als je kijkt in de geschiedenis is 
ook te zien dat de mannen van het 
eerste uur de uitgangspunten die je 
terugziet in de namen ook ter harte 
namen. Zo is te lezen in het boek dat 
de PKV Opheusden, ter gelegenheid 
van het 100-jarig bestaan, heeft 
uitgegeven dat er in de tweede 
raadsvergadering waar mannen 
van de ‘Gereformeerde Staatspartij’ 
aan deelnamen door één van beide 
raadsleden het voorstel is ingediend 
om een ambtsgebed in te stellen. 
Dit voorstel werd gesteund door een 
meerderheid en tot de herindeling 
van 2002 werd elke raadsvergadering 
met het vastgestelde gebed geopend. 
Dat gebed was als volgt:

Almachtige God,
Wij bidden U om Uwen algenoegzame 
zegen bij de volbrenging der 
werkzaamheden die ons zijn opgelegd. 
Schenk ons wijsheid en voorzichtigheid, 
verlevendig in ons een diep besef van 
onze afhankelijkheid van U en doe 
onze beraadslagingen strekken tot 
bevordering der ware belangen voor 
deze gemeente, om Christus wille.
Amen

Net als de Bijbelteksten is ook de 
inhoud van dit korte gebed nog altijd 
even actueel. Gods zegen is nog 
altijd even onmisbaar evenals de 
wijsheid, voorzichtigheid en het diepe 
besef van afhankelijkheid waarvoor 
gebeden wordt. Dat zijn zaken die we 
als fractie voortdurend nodig hebben. 
En zeker nu we deel uitmaken van het 
college is die verantwoordelijkheid 
alleen maar groter geworden. In de 
afgelopen 100 jaar is veel veranderd 
en we zijn ook een herindeling 
verder. Sinds de herindeling is in 
de plaats van het ambtsgebed een 
moment van stilte gekomen zowel 
aan het begin als aan het eind van 
de raadsvergaderingen. Een moment 
van stilte is natuurlijk minder 
sprekend dan een gezamenlijk gebed 
zoals dat elke raadsvergadering 
klonk, maar in die stilte is er nog altijd 
ruimte voor een gebed als deze. En 
de stilte herinnert ons er blijvend aan 
dat we als fractie biddend het werk 
hebben te doen.

Dankbaarheid
Tot slot stemmen beide jubilea vooral 
tot grote dankbaarheid. Dankbaar-

heid voor het feit dat de partij er 
nog altijd mag zijn en door de jaren 
heen is gegroeid in het aantal zetels. 
Dankbaarheid dat we door de aan-
wezigheid in de raad er voor kunnen 
zorgen dat de gemeente bewaard 
wordt voor keuzes die niet zijn naar 
Gods Woord en zijn geboden. Tegelij-
kertijd is het ook een moment die je 
af doet vragen hoe het de komende 
eeuw zal gaan als God het geeft. Dat 
haalt ook de vicevoorzitter ds. G.W.S. 
Mulder aan in het jubileumboek van 
de PKV Opheusden. Hij schrijft daar-
over het volgende: “Zal de SGP nog 
honderd jaar bestaan? Zullen wij en 
onze kinderen getrouw mogen blijven 
aan de beginselen van Gods Woord? 
Hoe zal ons volk zich ontwikkelen? 
Bij een jubileum als dit komen als 
vanzelf dergelijke vragen in ons op. 
Wat dat betreft zijn onze zorgen niet 
gering. En juist dan staat de vastheid 
van het Woord: de HEERE regeert.” 
Ook die laatste woorden komen, net 

als de namen van de PKV’s, uit het on-
feilbare en eeuwig vaste Woord van 
God. Daar kunnen we ook de onbe-
kende toekomst mee tegemoet.

De fractie wil beide PKV’s nogmaals 
ook vanaf deze plek feliciteren met 
de jubilea en Gods onmisbare zegen 
toewensen voor de toekomst.

EXTRAEXTRA
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N. (NEES) van Wolfswinkel
(wethouder)
Dalwagenseweg 146
4043 MZ Opheusden
140488
nwolfswinkel@nederbetuwe.nl

J. (JAN) Pul 
(raadslid)
Oude Broekdijk 5
4041 AR Kesteren
06-11652912
jpul@nederbetuwe.nl

E.P. (ERNST) ARENDS
(raadslid)
Viergeverstraat 22
4043 GD Opheusden

e.arends@kliksafe.nl

M.A. (MARIEN) Klein 
(wethouder)
Overste J.M. Kolffstraat 32
4041 CC Kesteren
140488
mklein@nederbetuwe.nl

D.A. (DIK) Waasdorp
(raadslid)
Waalbandijk 13
4051 CJ Ochten
06-25093839
info@waasdorpaa.nl

G. (GERWIN) ROSEBOOM
(raadslid)
Kerkstraat 10
4041 XB KESTEREN
06-34609040
groseboom@nederbetuwe.nl

D. (DIRK) Kroon
(raadslid)
Melkdreef 3
6669 MR DODEWAARD
06-22476865
dkroon@nederbetuwe.nl

Bij vragen, ideeen en/of 
opmerkingen kunt u contact 
opnemen met bovenstaande 
personen.

Breng ook kleur in uw interieur!
www.reedoo.nl

Hamsestraat 38
4043 LH  Opheusden

0488 440905

Openingstijden:
Donderdag 10.00 - 17.30 uur

Vrijdag 10.00 - 20.00 uur
Zaterdag 10.00 - 16.00 uur

VERHOEKS  

Keukenmontage 
             & 
Afwerkingsbedrijf

Alblasserdam
Prins Bernhardstraat 18 
T: 078-2000177  
F: 078-2000183

Opheusden
Tielsestraat 96  
T: 0488-443050  
F: 0488-442171

www.verhoekskeukenmontage.nl

Schilderwerken
Wandafwerking

Beglazing

Tijssen Schilderwerken BV
Tielsestraat 7-9   4043 JP Opheusden 
Tel. 0488-481256, Fax 0488-481794

Elektrotechnische installaties

Telecommunicatie

Ventilatiesystemen

DUURZAAM VERBONDEN. ALTIJD.

Inbraakbeveiliging

Airconditioning

Zonnepanelen
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Van Noort Elektrotechniek

De Vlasman 10a

6669 ND Dodewaard
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Van Noort Elektrotechniek

De Vlasman 10a

6669 ND Dodewaard

W.F. (WILLEM) Keuken
(fractievoorzitter)
Heuningstraat 34
4051 CB Ochten
0344-645076 / 06-51054448
wkeuken@nederbetuwe.nl

H.G.T. (HENRY) van Bragt
(raadslid)
Silvanusstraat 30
4041 AM Kesteren
06-22785890
hbragt@nederbetuwe.nl

R. (ROB) Scheurwater
(raadslid)
Meidoornstraat 15
4043 MH Opheusden
06-42764571
rscheurwater@nederbetuwe.nl 

R. (RUTGER) Roseboom
(raadslid)
Dalwagenseweg 52 
4043 MZ Opheusden
06-28936957
rroseboom@nederbetuwe.nl
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Ca. 6x per jaar verschijnt SGP-nieuws huis 
aan huis in de gemeente Neder-Betuwe. In 
SGP-nieuws staan uitgebreide verslagen van 
de raadsvergaderingen. Door SGP-nieuws 
te lezen bent u goed op de hoogte van de 
zaken die spelen in de gemeente Neder-
Betuwe. Jaargang 41 nr. 3, juli 2023.

Oplage 
9.000 exemplaren
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G. van de Werken

Eindredactie
P. van der Gaarden-Mauritz

Administratie/advertenties/adreswijzigingen
W. van Leeuwen
sgpnieuws@kliksafe.nl

Fotoverantwoording
Voorpagina: de bouwplaats van de nieuwe kerk te 
Ochten; Pagina 7: de wethouders; Pagina 13: jeugdhulp 
info 2023; Pagina 17: Willem Keuken aan het woord; 
Pagina 32: Een gedeelte van de notulen van de eerste 
raadsvergadering waar de SGP aan deelnam en waar het 
ambtsgebed besproken werd; Pagina 35: Restaurant ‘De 
Zwaan’ waar destijds de plaatselijke kiesvereniging van de 
SGP in Opheusden is opgericht; Pagina 39: Omslag van 
het boek ter gelegenheid van het 100 jarig jubileum van 
de plaatselijke kiesvereniging van de SGP in Opheusden.

Lay-out en druk:
R&H Drukkerij, Dodewaard

Verspreiding:
Verspreidingsburo Rhenen

COLOFON

Stationsstraat 1-3  Kesteren

Goed eten. Daar houden we van.

M E E S T E R S C H A P  I N  M A A T W E R K 

Glunderende klanten, 
daar stáán wij voor
Wilt u uw woning verbouwen of ruimte creëren met een aanbouw? 

Wij denken graag met u mee over een oplossing die perfect aansluit bij 

uw bestaande woning én bij uw budget. Niets is zo mooi als een klant 

die ook na maanden nog glundert over de kwaliteit van het geleverde 

werk. Daarom staan wij als één man voor kwaliteit. We doen het goed, 

of we doen het niet. Creatief, doelgericht en vooral heel vakkundig. Dat 

typeert de echte bouwmeester. Meer weten? Neem snel contact op!

Dodewaard  |  T 0488 - 727 081
www.geldersebouwmeesters.nl

CompleetCompleet
  gerenoveerd  gerenoveerdCompleet
  gerenoveerdCompleetCompleet
  gerenoveerdCompleet
  gerenoveerd

Bekijk ons gratis 
inspiratiemagazine.
Vraag ‘m aan op:
geldersebouwmeesters.nl

Smartphone 
stuk?

0488-440391 info@telefonade.nl telefonade.nl

0488-44 0391
telefonade.nl

repareert je 
smartphone live

en terwijl je wacht!

 Maak een afspraak via

Henk-Jan

of opMaatwerk in telecom volledig 
afgestemd op úw situatie!

Vergaderdata 

 - 14 september:   Beeldvormende avond
 - 21 september:   Beeldvormende avond
 - 28 september:   Raadsvergadering

De vergaderingen beginnen om 19.30 uur en zijn live te volgen op www.
nederbetuwe.nl. Genoemde data zijn bij leven en welzijn.

Tel.: (0488)-441818
Fax: (0488)-442973

vanleeuwenwandafwerking@kliksafe.nl

Tolsestraat 5
4043 KB  Opheusden
E-mail: 

Dhr. J. van Leeuwen
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Fax: (0488)-442973
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Tielsestraat 66 • 4043 JT Opheusden
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Tel. 0488-44 34 35

43



Je zou het misschien niet verwachten, maar de 

boomkwekerij is een zeer dynamische sector. 

Het vak is internationaal, innovatiegericht en 

continu in ontwikkeling. En daarom zijn er voor 

jou eindeloze mogelijkheden om jouw ambities 

vorm te geven, of die nu in teelt, mechanisatie, 

sales of automatisering liggen. Stage lopen 

of werken bij Volentis betekent werken in een 

jong en open team, waarin kwaliteit en plezier 

voorop staan.

Neem vandaag nog contact op, dan zetten 
we met een kop koffie een boompje op 
over jouw toekomst bij ons bedrijf.

Bel 0488 - 745 170 of 
ga naar www.volentis.com

Zullen we eens
EEN BOOMPJE 
OPZETTEN?

INTERESSE?


